

PRESS RELEASE

UNICEF provides cash support to more than 40,000 Lebanese children in the context of the current crisis

Beirut, 19 February 2020 –Lebanon’s deteriorating economic situation is threatening the livelihoods of the most vulnerable Lebanese households, putting children and young people’s education, protection and health at risk. UNICEF with partners have activated a cash assistance programme to support approximately 40,000 children from 15,000 Lebanese families.

Working with the National Poverty Targeting Program (NPTP), the Ministry of Social Affairs (MOSA), the Prime Minister’s Office and the World Food Programme (WFP), UNICEF is targeting the poorest Lebanese households to receive a cash grant of between 160,000 LBP and 640,000 LBP. The grant is provided according to the number of children in the household, from zero up to six, supporting therefore more than 40,000 Lebanese children at risk due to the ongoing harsh economic conditions.

“Children are now most vulnerable, in the midst of the current economic crisis in Lebanon,” said Yukie Mokuo, UNICEF Representative to Lebanon. “As prices rise and people lose their jobs, everyone is affected, particularly in the poorest communities. While we continue to support the Government to develop a National Social Protection Policy, we also wanted to act fast and provide immediate support, as far as our resources would allow, to some of the poorest households in the country”.

Families are being informed of the cash assistance programme through the available communication channels including mobile phone messages, the NPTP call centre, and engagements at Social Development Centres across the country.

This cash support to Lebanese households comes on top of UNICEF’s existing programmes that support the most vulnerable Lebanese, Syrian and Palestinian children and young people across the country with basic services, including education, social assistance, child protection, youth development, health and nutrition, and water and sanitation.

###

About UNICEF

UNICEF works in some of the world’s toughest places, to reach the world’s most disadvantaged children. Across more than 190 countries and territories, we work for every child, everywhere, to build a better world for everyone. For more information about UNICEF and our work in Lebanon visit <https://www.unicef.org/lebanon/>

Follow UNICEF Lebanon on [Twitter](#), [Facebook](#), [Instagram](#) and [Youtube](#)

For more information, please contact:

Blanche Baz bbaz@unicef.org Tel. 00961 03331874

Raquel Fernandez rafernandez@unicef.org Tel. 00961 70762256

اليونيسف تقدم المساعدة الاجتماعية النقدية لأكثر من 40,000 طفل لبناني

خلال الأزمة الحالية

بيروت، 19 شباط 2020 – يهدد الوضع الاقتصادي المتدهور في لبنان سبل عيش الأسر اللبنانية الأكثر تهميشاً، مما يعرض سلامة وتعليم وصحة الأطفال والشباب للخطر. لذلك تقوم اليونيسف مع الشركاء بتفعيل برنامج المساعدة الاجتماعية النقدية لدعم حوالي 40,000 طفل ضمن 15,000 عائلة لبنانية.

تهدف اليونيسف بالتعاون مع "البرنامج الوطني لدعم الأسر الأكثر فقراً"، ووزارة الشؤون الاجتماعية، ومكتب رئيس الحكومة، وبرنامج الأغذية العالمي للوصول الى الأسر اللبنانية الأكثر فقراً عبر قديم المساعدة الاجتماعية النقدية لهم التي تتراوح بين 160,000 و640,000 ليرة لبنانية. يتم تقديم المساعدات الاجتماعية النقدية وفقاً لعدد الأطفال، ابتداءً من صفر لعدد أقصاه 6 أطفال لكل أسرة، مما يدعم أكثر من 40,000 طفل لبناني معرض للخطر بسبب الظروف الاقتصادية القاسية المستمرة .

"إن الأطفال هم الأكثر تهميشاً، في خضم الأزمة الاقتصادية الحالية في لبنان، فمع ارتفاع الأسعار وفقدان الناس لوظائفهم يتأثر الجميع خاصة المجتمعات الأكثر فقراً، ومع استمرارنا في دعم الحكومة لتطوير سياسة وطنية للحماية الاجتماعية، أردنا التحرك بسرعة وتقديم الدعم الفوري لبعض الأسر الأكثر فقراً في لبنان"، أشارت ممثلة اليونيسف في لبنان يوكي موكو.

يتم ابلاغ العائلات عن برنامج المساعدة الاجتماعية النقدية من خلال قنوات التواصل المتاحة، بما في ذلك الرسائل النصية، ومركز الاتصال لدى "البرنامج الوطني لدعم الأسر الأكثر فقراً"، وعن طريق مراكز الخدمات الاجتماعية والإنمائية في أنحاء لبنان.

تضع اليونيسف برنامج المساعدة الاجتماعية النقدية للأسر اللبنانية في أولوياتها ضمن برامجها الحالية التي تدعم الشريحة الأكثر تهميشاً من الأطفال والشباب اللبنانيين، واللاجئين السوريين والفلسطينيين في أنحاء لبنان من خلال تقديم الخدمات الأساسية، بما في ذلك التعليم، والمساعدة الاجتماعية، وحماية الطفل، وتنمية الشباب، والصحة والتغذية، والمياه والصرف الصحي.